
PROTOKÓŁ NR XVI/2014 

z obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Bieruniu, 

która odbyła się w dniu 18.12.2014 r.  

w dużej sali szkoleń Urzędu Miejskiego w Bieruniu  

 

 

 

Obecni: 

1. Radni Rady Miejskiej w Bieruniu – według załączonej listy obecności ( zał. nr 1 

protokołu).  

     Na stan 14 radnych        -     obecnych        -   14 

                                            -     nieobecnych   -     0 

                                            -     usprawiedliwionych  -    0 

2. Burmistrz, zastępca burmistrza, skarbnik miasta, sekretarz miasta, radca prawny, 

pracownicy komórek organizacyjnych Urzędu Miejskiego i jednostek 

organizacyjnych gminy, mieszkańcy, przedstawiciele prasy (według listy 

obecności). 

 

Porządek obrad sesji: 

  1. Otwarcie obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Bieruniu. 

  2. Zatwierdzenie porządku obrad XVI sesji Rady Miejskiej. 

  3. Przyjęcie protokołów z XIV i XV sesji Rady Miejskiej. 

  4. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miejskiej podjętych na XIV i XV sesji 

Rady Miejskiej. 

  5. Stanowiska, wnioski i opinie komisji. 

  6. Gminny Program Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2015.  

  7. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej – według załącznika nr 1. 

  8. Interpelacje, wnioski, zapytania radnych i odpowiedzi. 

  9. Blok informacyjny. 

10. Zakończenie obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Bieruniu. 
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Ad. 1 

Przewodniczący rady Adam Rozmus, zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym  

z dnia 8 marca 1990 r. art. 20 ust. 1, otworzył obrady XVI sesji Rady Miejskiej  

w Bieruniu. Na podstawie § 9 ust. 1 Regulaminu obrad Rady Miejskiej stwierdził, 

że liczba obecnych na sali radnych pozwala na prawomocne obradowanie  

i podejmowanie uchwał.  

Następnie przywitał wszystkich przybyłych na obecną sesję: radnych, burmistrza, 

zastępcę burmistrza, pracowników komórek organizacyjnych Urzędu Miejskiego 

i jednostek organizacyjnych gminy, mieszkańców, przedstawicieli prasy. 

 

Ad.  2. 

Przewodniczący rady, odnosząc się do porządku obrad XVI sesji Rady Miejskiej  

w Bieruniu, który radni otrzymali wraz z materiałami i projektami uchwał, zapytał,  

czy są uwagi oraz wnioski do tego porządku.  

Burmistrza wniósł o wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów uchwał:  

- w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/2/2014 Rady Miejskiej w Bieruniu z dnia 

14 listopada 2014 r. w sprawie określenia stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2015, 

- w sprawie zmiany uchwały nr X/4/2012 Rady Miejskiej w Bieruniu z dnia 

28 czerwca 2012 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na realizację „Programu 

ograniczenia emisji na terenie miasta Bierunia – Etap IV”. 

Uzasadnił potrzebę podjęcia w/w uchwał. 

Przewodniczący rady kolejno poddał pod głosowanie:  

- wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr XIII/2/2014 Rady Miejskiej w Bieruniu z dnia 14 listopada 2014 r. w sprawie 

określenia stawek podatku od środków transportowych na rok 2015, 

Za wprowadzeniem uchwały do porządku obrad sesji oddano:  

14 głosów za 
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- wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr X/4/2012 Rady Miejskiej w Bieruniu z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Katowicach na realizację „Programu ograniczenia emisji 

na terenie miasta Bierunia – Etap IV”.   

Za wprowadzeniem uchwały do porządku obrad sesji oddano:  

14 głosów za  

Przewodniczący rady zaproponował zmianę kolejności podejmowania uchwał, tj. od 1 

do 9 zachować kolejność przekazaną w zawiadomienie, natomiast uchwałę w sprawie 

ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jako uchwała 

nr 10, jako 11 uchwała w sprawie ustalenia stawki opłaty za pojemnik o określonej 

pojemności, jako 12 uchwała w sprawie określenia stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2015, jako 13 uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

z WFOŚiGW w Katowicach, jako 14 uchwała dotycząca zmian w budżecie miasta 

Bierunia na rok 2014 i ostatnia nr 15 uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej.      

Przewodniczący rady poddał pod głosowanie zaproponowany porządek przyjmowania 

uchwał.  

W wyniku głosowania, w którym udział brało 14 radnych oddano: 

14 głosów za  

Porządek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 3. 

Przewodniczący rady poddał kolejno pod głosowanie:  

- treść protokołu z XIV sesji Rady Miejskiej,  

W wyniku głosowania za przyjęciem protokołu, w którym udział brało 14 radnych 

oddano: 

13 głosów za, 1 wstrzymujący się   
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Protokół z XIV sesji został przyjęty większością głosów. 

 

- treść protokołu z XV sesji Rady Miejskiej,  

W wyniku głosowania za przyjęciem protokołu, w którym udział brało 14 radnych 

oddano: 

14 głosów za    

Protokół z XV sesji został przyjęty jednogłośnie. 

                 

Ad. 4. 

Sekretarz miasta poinformował, że na XIV i XV sesji rada podjęła 6 uchwał oraz 

przedstawił ich zakres tematyczny. Wszystkie uchwały zostały przekazane w terminie 

do zaopiniowania przez nadzór prawny. Nie ma sygnałów, co do kwestionowania 

poprawności prawnej podjętych uchwał. 

 

Ad. 5. 

Przewodniczący rady zwrócił się do przewodniczących komisji stałych rady  

o przedstawienie wniosków komisji, które nie dotyczą tematu wiodącego sesji  

oraz projektów uchwał. 

Kolejno głos zabrali:  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej 

poinformowała, że komisja podjęła 1 wniosek, 2 opinie i 1 stanowisko. Zapoznała radę 

z treścią wniosku i stanowiska. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja na 

posiedzeniu w dniu 16.12.2014 r. podjęła 8 wniosków i 4 opinie. Zapoznał radę 

z treścią 8 wniosków.  

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja  

podjęła 1 wnioski i 12 opinii oraz zapoznał radę z treścią wniosku. 
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Ad. 6. 

Dyrektor MOPS poinformowała, że Gminny Program Profilaktyki i Rozwiazywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii obejmuje szerokie 

spektrum działań począwszy od terapeutycznych poprzez profilaktyczne do 

kształtowania i utrwalania pozytywnych postaw i wartości zarówno osób dorosłych, 

dzieci, jak i młodzieży. Głównym celem programu jest ograniczenie wszelkich 

negatywnych skutków społecznych i zdrowotnych, które wynikają z uzależnień.   

 

Ad. 7. 

Przewodniczący rady zwrócił się do rady o podjęcie uchwał:            

a/ w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2015.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej 

poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag. 

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.        

W głosowaniu brało udział 14 radnych, w wyniku którego oddano: 

14 głosów za  

Uchwała Nr XVI/1/2014 została podjęta jednogłośnie i w pełnym brzmieniu 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu., 

 

b/ w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2015-2017. 

 Dyrektor MOPS omówiła projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej 

poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag. 

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.        
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W głosowaniu brało udział 14 radnych, w wyniku którego oddano: 

14 głosów za  

Uchwała Nr XVI/2/2014 została podjęta jednogłośnie i w pełnym brzmieniu 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu., 

 

c/ w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla miasta 

Chorzowa na dofinansowanie działalności Ośrodka Pomocy Osobom Uzależnionym 

i Ich Rodzinom w Chorzowie. 

 Inspektor ds. społecznych omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag. 

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.        

W głosowaniu brało udział 14 radnych, w wyniku którego oddano: 

14 głosów za  

Uchwała Nr XVI/3/2014 została podjęta jednogłośnie i w pełnym brzmieniu 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.,     

 

d/  w sprawie wyznaczenia przedstawiciela gminy Bieruń do Rady Nadzorczej 

Międzygminnego Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami i Energetyki 

Odnawialnej Master Sp. z o.o. w Tychach.   

Przewodniczący rady omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag. 

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.        
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W głosowaniu brało udział 14 radnych, w wyniku którego oddano: 

14 głosów za  

Uchwała Nr XVI/4/2014 została podjęta jednogłośnie i w pełnym brzmieniu 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.     

   

e/  w sprawie wyznaczenia przedstawiciela gminy Bieruń do Rady Nadzorczej 

Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Tychach S.A. 

Przewodniczący Rady omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag. 

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.        

W głosowaniu brało udział 14 radnych, w wyniku którego oddano: 

14 głosów za  

Uchwała Nr XVI/5/2014 została podjęta jednogłośnie i w pełnym brzmieniu 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.,     

 

f/  w sprawie przyjęcia rezolucji o ogłoszeniu roku 2015 „Rokiem Ukraińskim 

w Bieruniu”. 

Kierownik referatu PM omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

W czasie dyskusji: 

Radny M. Nyga wyraził opinię, że ta uchwała to cenna inicjatywa. Bieruń od 

początku swojej samorządności bardzo stawiał na współprace z miastami 

partnerskimi, które kolejno dołączały. Przez ostatnie cztery lata akcenty tej 
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współpracy przeniosły się z pozycji władz na kontakty mieszkańców. W ostatniej 

kadencji pojawił się nowy pomysł promocyjny, ale również służący do pogłębienia 

więzów partnerskich, a mianowicie stworzenia czegoś takiego jak rok poświęcony 

współpracy z danym miastem. Jest to właściwy kierunek w rozwijaniu partnerskiej 

współpracy z miastami, z którymi to partnerstwo jest zawarte.      

Radny S. Ficek zapytał o koszty związane z tą inicjatywą. 

Burmistrz poinformował, że przyjęcie tej uchwały nie pociąga za sobą żadnych 

kosztów, dlatego, że czy ten rok zostanie ogłoszony lub nie rokiem ukraińskim nie 

ma wpływu bezpośrednio na te działania, które mogą, a nie muszą być 

podejmowane. Zasugerował, aby na styczniowym posiedzeniu komisji finansów, 

rozwoju i promocji zaproponowane były pewne rozwiązania, które po akceptacji 

komisji będą realizowane w takim zakresie, w jakim zostaną uznane za stosowne.        

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.        

W głosowaniu brało udział 14 radnych, w wyniku którego oddano: 

14 głosów za 

Uchwała Nr XVI/6/2014 została podjęta jednogłośnie i w pełnym brzmieniu 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

g/ w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu na realizację 

publicznej komunikacji zbiorowej. 

Naczelnik wydziału GK omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

W czasie dyskusji: 

Radny D. Czapiewski poruszył sprawy dotyczące taboru oraz obłożenia na linii 931. 
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Naczelnik wydziału GK poinformował, że zmienianie taboru uzależnione jest od 

potrzeb komunikacyjnych ze strony Katowic, Mysłowic i Lędzin. Gmina nie 

dysponuje danymi dotyczącymi obłożenia tej linii. 

Radny P. Świerkosz zaproponował, aby rozważyć ściślejsze skomunikowanie 

Bierunia z Lędzinami i wycofywanie się w najmniej odpowiednich godzinach 

z utrzymywania taboru KZK GOP. Zapytał, czy rozmowy w sprawie komunikacji 

są na zaawansowanym etapie, na takim, że kiedyś alternatywą dla komunikacji 

Bierunia i Lędzin będzie MZK Tychy. 

Przewodniczący rady zwrócił uwagę, że temat komunikacji jest niezwykle istotny 

i ważny, ale pytanie odbiega poza propozycję uchwały.  

Naczelnik wydziału GK poinformował, że rozmowy w sprawie komunikacji są 

ciągle prowadzone.          

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.        

W głosowaniu brało udział 14 radnych, w wyniku którego oddano: 

12 głosów za, 2 wstrzymujące się  

Uchwała Nr XVI/7/2014 została podjęta większością głosów i w pełnym brzmieniu 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

h/ w sprawie ustanowienia nieodpłatnych służebności na nieruchomości położonej 

przy ul. Ofiar Oświęcimskich w Bieruniu oznaczonej geodezyjnie, jako działka 

o numerze ewidencyjnym 2372/56 k.m. 3, obręb Bieruń Nowy.  

Główny specjalista ds. pozyskiwania środków zewnętrznych omówiła projekt 

uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Radca prawny poinformował, że z podjęciem tej uchwały wiąże się 

niebezpieczeństwo stwierdzenia jej nieważności przez nadzór prawny wojewody. 

Nadzór prawny stoi na stanowisku, że nie można ustanowić służebności w sposób 

nieodpłatny. Gmina i PKP stoi na stanowisku odmiennym wywodząc to z 



- 10 - 

 

przepisów ustawy o komercjalizacji, restrukturyzacji i prywatyzacji 

przedsiębiorstwa państwowego PKP, z których wynika, iż pozytywne rozpatrzenie 

wniosku o przekazanie nieruchomości na rzecz jednostki samorządu terytorialnego 

może być uzależnione od zawarcia umów mających na celu zapewnienie 

funkcjonowania w dalszym ciągu przejmowanego terenu z potrzebami szeroko 

rozumianej kolei. Polskie Koleje Państwowe uzależniają przekazanie w sposób 

nieodpłatny tej nieruchomości w Bieruniu Nowym od ustanowienia tych 

służebności, co ma nastąpić w jednym akcie notarialnym. Zaapelował, aby rada 

podjęła w/w uchwałę. Jeżeli nadzór prawny stwierdzi nieważność tej uchwały 

zwróci się do rady o wyrażenie zgody na zaskarżenie rozstrzygnięcia nadzorczego 

wojewody.   

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

W czasie dyskusji: 

Radny J. Mokry zapytał o kwestie związane z usuwaniem ewentualnych szkód 

powstałych na mieniu gminy w przypadku prowadzenia przez PKP prac na 

urządzeniach teletechnicznych. 

Główny specjalista referatu RPŚZ poinformowała, że zostaną podjęte działania 

mające na celu aneksowanie protokołu uzgodnień. 

Radny M. Nyga zapytał, jakie są rokowania w sytuacji uchylenia uchwały przez 

wojewodę. 

Burmistrz poinformował, że do przejęcia nieruchomości zabudowanej budynkiem 

dworca kolejowego w Bieruniu Nowym potrzebne jest, zgodnie z protokołem 

uzgodnień, ustanowienie służebności na rzecz kolei. Nadzór prawny stoi na 

stanowisku, że nieodpłatnie się nie da, a kolej uważa, że nie będzie ponosić żadnych 

kosztów. Jedynym wyjściem ze strony gminy na chwilę obecną jest podjęcie tej 

uchwały i przejście z nią przez procedurę odwoławczą pod warunkiem, że nadzór 

prawny wojewody rzeczywiście rozpocznie postepowanie nadzorcze w tym 

zakresie i będzie dążył do stwierdzenia nieważności tej uchwały. 
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Radna N. Grosman zapytała o ile w czasie zostanie odsunięta procedura przejęcia 

budynku dworca, jeżeli gmina będzie musiała prowadzić postępowanie przed 

Wojewódzkim Sądem Administracyjnym. 

Radca prawny poinformował, że trudno jest określić jednoznacznie ile będzie 

to trwało. Procedury związane z uchwałami są procedurami przyspieszonymi. 

Po przekazaniu uchwały nadzór prawny ma 30 dni na stwierdzenie nieważności. 

Zawiadamia gminę, która ma 30 dni na sporządzenie skargi na to rozstrzygnięcie 

nadzorcze. Mając chociażby doświadczenie ze studium Bierunia z poprzedniej 

kadencji rady jest to kwestia do pół roku do orzeczenia Sądu Administracyjnego 

w Gliwicach.  

Radny S. Ficek zaproponował, aby służebność ustanowić za przysłowiową 

złotówkę. Jednocześnie zwrócił się o podjęcie działań mających na celu przejęcie 

od PKP na rzecz gminy gruntów zabudowanych drogami. 

Burmistrz poinformował, że podejmowane są działania w celu przejęcia gruntów 

PKP na rzecz gminy Bieruń. Były one podejmowane w zeszłej kadencji i część jest 

w kontynuacji. Planowane jest również dalsze działanie w tym zakresie. Jako 

przykład podał ogródki działkowe w okolicy dworca kolejowego w Bieruniu 

Nowym, ale również szereg działek biegnących wzdłuż torów, na których znajdują 

się drogi gminne.     

Radca prawny poinformował, że teoretycznie byłaby możliwość ustanowienia 

służebności za przysłowiową złotówkę, ale żeby to zrobić musi być zgoda drugiej 

strony. PKP jest nieugięte i nie widzi podstaw ani potrzeby robienia jakichkolwiek 

ustępstw w tym zakresie. Istniałoby również realne niebezpieczeństwo jak na tego 

typy rozwiązanie zareagowałaby Regionalna Izba Obrachunkowa. Mogłaby je 

potraktować, jako niegospodarność ze strony gminy.                   

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.       

W głosowaniu brało udział 14 radnych, w wyniku którego oddano: 

14 głosów za 
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Uchwała Nr XVI/8/2014 została podjęta jednogłośnie i w pełnym brzmieniu 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

i/ w sprawie przyjęcia „Koncepcji gospodarki ściekowej na terenie gminy Bieruń”.  

Przedstawiciel wykonawcy koncepcji pan P. Łabaj poinformował o powodach 

związanych z koniecznością opracowania i uchwalenia tej koncepcji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.        

W głosowaniu brało udział 14 radnych, w wyniku którego oddano: 

13 głosów za, 1 wstrzymującym się  

Uchwała Nr XVI/9/2014 została podjęta większością głosów i w pełnym brzmieniu 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

j/ w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

 Naczelnik wydziału GPN omówił projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

 W czasie dyskusji: 

 Radna N. Grosman podała argumentację, dla której będzie głosowała przeciwko 

temu projektowi uchwały. Wyraziła opinię, że kalkulacja kosztów podwyżki jest 

zawyżona, dlatego, że brak było do tej pory właściwej weryfikacji deklaracji 

zerowych oraz w kalkulacji kosztów, z której wynika miesięczna niedopłata 

uwzględniony był koszt odbierania odpadów zielonych z terenów gminnych. Do 

tego dochodzi również niska skuteczność egzekucji.  
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Radny H. Mazgaj poinformował, że również będzie głosował przeciw tej uchwale, 

ponieważ w jego opinii nie wykorzystano wszystkich możliwości zwiększenia 

wpływu z tytułu opłat za śmieci w mieście.        

Radny M. Nyga zwrócił uwagę, że zaraz od momentu zafunkcjonowania nowej 

ustawy śmieciowej w gminie zdiagnozowano sytuację, że środków jest za mało 

i przez półtora roku nic w tej sprawie nie zostało zrobione. Gmina nie ma prawa 

dopłacać do śmieci.  

Radca prawny poinformował, że ustawa śmieciowa przewiduje, że cała gospodarka 

śmieciowa powinna się bilansować. 

Burmistrza poinformował, że przygotowując kolejny przetarg na kolejne okresy 

i zawierając umowę weźmie się pod uwagę doświadczenia dwuletnie oraz zostaną 

podjęte starania, aby obciążenia dla mieszkańców były jak najniższe jednocześnie 

podejmując działania związane z uszczelnieniem systemu. Zwrócił uwagę, że 

proponowane przez radnych działania, są działaniami długofalowymi i nawet, jeżeli 

zostałyby podjęte nie przyniosą efektu wymiernego w ciągu miesiąca, czy dwóch. 

Radny S. Ficek zwrócił uwagę, że należy szukać oszczędności na przykład poprzez 

zagospodarowanie odpadów w inny sposób.     

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.        

W głosowaniu brało udział 14 radnych, w wyniku którego oddano: 

9 głosów za, 5 przeciw 

Uchwała Nr XVI/10/2014 została podjęta większością głosów i w pełnym 

brzmieniu stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

k/ w sprawie zmian w uchwale nr XVI/6/2012 Rady Miejskiej w Bieruniu z dnia 

29 listopada 2012 r. w sprawie ustalenia stawki opłaty za pojemniki o określonej 

pojemności.  

 Naczelnik wydziału GPN omówiła projekt chwały, zgodnie z uzasadnieniem. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

Radni nie zgłosili pytań ani uwag. 

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.        

W głosowaniu brało udział 14 radnych, w wyniku którego oddano: 

9 głosów za, 5 przeciw 

Uchwała Nr XVI/11/2014 została podjęta większością głosów i w pełnym 

brzmieniu stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

l/ w sprawie zmiany Uchwały nr XIII/2/2014 Rady Miejskiej w Bieruniu z dnia 

14 listopada 2014 r. w sprawie określenia stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2015. 

Skarbnik miasta omówiła projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem.  

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

Radni nie zgłosili pytań ani uwag. 

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.        

W głosowaniu brało udział 14 radnych, w wyniku którego oddano: 

14 głosów za 

Uchwała Nr XVI/12/2014 została podjęta jednogłośnie i w pełnym brzmieniu 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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ł/ w sprawie zmiany uchwały nr X/4/2012 Rady Miejskiej w Bieruniu z dnia 

28 czerwca 2012 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na realizację „Programu 

ograniczenia emisji na terenie miasta Bierunia – Etap IV”.   

Skarbnik miasta omówiła projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem.  

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

Radni nie zgłosili pytań ani uwag. 

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.        

W głosowaniu brało udział 14 radnych, w wyniku którego oddano: 

14 głosów za 

Uchwała Nr XVI/13/2014 została podjęta jednogłośnie i w pełnym brzmieniu 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

   

m/ w sprawie zmian w uchwale nr XIII/2/2013 Rady Miejskiej w Bieruniu z dnia 

19 grudnia 2013 r. w sprawie budżetu miasta Bierunia na 2014 rok. 

Skarbnik miasta omówiła projekt uchwały zgodnie z załącznikami 

i uzasadnieniem. 

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Skarbnik miasta omówiła projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem.  

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

Radni nie zgłosili pytań ani uwag. 

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.        
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W głosowaniu brało udział 14 radnych, w wyniku którego oddano: 

14 głosów za 

Uchwała Nr XVI/14/2014 została podjęta jednogłośnie i w pełnym brzmieniu 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

       

n/ w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań miasta Bierunia na lata 2014-2023.   

 Skarbnik miasta omówiła projekt uchwały zgodnie z załącznikami i objaśnieniem. 

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedstawiony na komisji projekt uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag. 

Rada przystąpiła do głosowania za podjęciem uchwały.        

W głosowaniu brało udział 14 radnych, w wyniku którego oddano: 

14 głosów za 

Uchwała Nr XVI/14/2014 została podjęta jednogłośnie i w pełnym brzmieniu 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad.9. 

Na bieżącej sesji radni zgłosili następujące interpelacje, wnioski i zapytania: 

  1. Radny J. Mokry poinformował, że Komisja Europejska w dniu dzisiejszym 

zaakceptowała projekt Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Śląskiego na lata 2014-2020.  

  

  2. Radna N. Grosman: 

- złożyła wniosek o montaż lustra ulicznego przy ul. Węglowej pomiędzy blokiem 

49-57, a blokiem kolejnym, gdzie wjazd na osiedle krzyżuje się z traktem pieszo-

jezdnym,  
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- poinformowała, że mieszkańcy domów jednorodzinnych w rejonie ronda przy 

ul. Warszawskiej (po prawej stronie w kierunku Oświęcimia) zwrócili się 

z prośbą, aby w ramach środków na utrzymanie zieleni w gminie dokonać 

nasadzenia drzew i krzewów w ten sposób, aby utworzyć naturalną barierę 

roślinną od drogi DK 44.  

Burmistrz poinformował, że wnioski będą rozważone, pracownicy udadzą się na 

wizje lokalne i w miarę możliwości będą realizowane.  

 

  3. Radny M. Mazgaj zwrócił się o przywrócenie usługi polegającej na 

przekazywaniu jednostkom OSP przez operatora sieci PLUS informacji 

o zgłoszeniach wymagających interwencji straży pożarnej. 

 Burmistrz poinformował, że w chwili obecnej osoba odpowiedzialna za 

współpracę z jednostkami OSP, pan A. Świerc, przebywa na zwolnieniu 

lekarskim, postara się sprawę wyjaśnić w referacie zarzadzania kryzysowego.     

 

  4. Radny D. Czapiewski zwrócił się o ustalenie właściciela działki nr 2066/18, która 

stanowi dojazd do osiedla i podjęcia z nim rozmów w sprawie przejęcia bądź 

kupna tej działki. 

Burmistrz poinformował, że zostaną sprawdzone kwestie własnościowe 

i rozeznane możliwości działania.   

 

  5. Radny S. Jurecki zawnioskował o: 

- dokończenie drogi przy garażach na ul. Granitowej, 

- zapewnienie mieszkańcom całodobowej opieki zdrowotnej w ośrodku przy 

ul. Granitowej. 

Burmistrz odpowiednio poinformował: 

- dokończenie drogi – czy gmina jest właścicielem tych nieruchomości, jeżeli tak 

to rada będzie decydować w styczniu 2015 r., na etapie uchwalania budżetu, 

jakie inwestycje znajda się w planach finansowych, 
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- całodobowa opieka zdrowotna – zostaną podjęte rozmowy w tej kwestii.    

 

  6. Radny M. Nyga: 

- poruszył sprawę komunikacji oraz zapytał jak przebiega realizacja wniosku 

dotyczącego przeprowadzenia konsultacji społecznych w tej sprawie, 

- zwrócił się w imieniu pracowników firmy Danone o zamontowanie lustra 

ulicznego w miejscu wyjazdu z parkingu na ul. Świerczyniecką (przy byłej stacji 

paliw).  

Burmistrz poinformował, że od 1 stycznia zmieniają się zasady funkcjonowania, 

gmina weszła w porozumienie z MZK Tychy, w ramach którego będzie miała 

realizowane połączenia komunikacyjne. Na chwilę obecną wprowadzenie korekt 

w rozkładach jazdy i ilości kursów jest niemożliwe. Zmiany w tym zakresie wiążą 

się z uzyskaniem określonych pozwoleń, co wymaga czasu. Gmina zbiera 

wszystkie wnioski i uwagi mieszkańców w zakresie funkcjonowania tej 

komunikacji, rozważanych jest kilka wariantów wydłużenia linii do dworca PKP 

Tychy Stare oraz Urzędu Miasta Tychy i w okolice A-Z. Planuje się uruchomienie 

jakieś platformy, gdzie te konsultacje można by zrobić oraz przeprowadzenie 

bezpośrednich spotkań z mieszkańcami.      

 

  8. Radny S. Ficek: 

- zapytał o aktualny etap sprawy ul. Łysinowej, 

- zwrócił się o przeprowadzenie bieżącego remontu ul. Kolejowej. 

Burmistrz odpowiednio poinformował, że: 

- sprawą ul. Łysinowej zajmują się instytucje zewnętrzne, jest prowadzone 

postępowanie przez Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych oraz przez 

Policję – oczekuje się na wyniki działań w tym zakresie, 

- remont ul. Kolejowej – tak jak wszystkie inne ulice, które nie są zrobione i gdzie 

są uciążliwości w zakresie przejazdu na bieżąco będzie poprawiana, jakość 

przejazdu.   
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  9. Wiceprzewodnicząca rady B. Panek-Bryła poruszyła sprawę estetyki miasta 

(drobne ogłoszenia osób prywatnych na drzewach, słupach) oraz zwróciła się o 

podjęcie działań w tym kierunku. 

 Burmistrz zwrócił uwagę, że proceder nasilił się w ciągu ostatnich kilku miesięcy. 

Poinformował, że zwracał uwagę Straży Miejskiej na przyjrzenie się temu 

tematowi.      

 

Ad. 10. 

W bloku informacyjnym: 

1. Przewodniczący rady poinformował, że:  

a/ korespondencja, która wpływała do rady jest do wglądu w Biurze Rady, 

b/ do końca bieżącego roku należy złożyć oświadczenia majątkowe oraz dostarczyć 

do Biura Rady wypełnione kwestionariusze osobowe,  

c/ kolejna sesja odbędzie się 29 stycznia 2015 r., godz. 15,00, natomiast 

posiedzenia komisji odbędą się w następujących terminach: 

13.01.2015 r., godz. 16,30 – posiedzenie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony 

Środowiska i Ładu Publicznego, 

15.01.2015 r., godz. 16,30 – Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki 

Społecznej,  

20.01.2015 r., godz.16,30 – posiedzenie Komisji Gospodarki Miejskiej, 

22.01.2015 r., godz. 16,30 – Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji. 

Tematyką posiedzeń komisji i obrad sesji będzie budżet i plany pracy rady na 

2015 rok. 

Rada jednogłośnie przyjęła plan pracy na styczeń 2015 roku.   

d/ pełnomocnik pani J. Długoń-Kaczyńska zwróciła się o podtrzymanie wieloletniej 

tradycji związanej z Wielką Orkiestrą Świątecznej Pomocy, tj. zbiórkę pieniędzy 

przez członków Rady Miejskiej w Bieruniu. Zaproponował kwotę 100,- zł od 

każdego członka rady, którą należy złożyć w Biurze Rady. 
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2. Radny J. Mokry przekazał informacje dotyczące realizacji projektu „Oswajamy 

powódź”, którego głównym celem było wdrażanie wśród mieszkańców dotkniętych 

bądź zagrożonych powodzią zasad zachowania się na wypadek powodzi. 

   

Ad. 11. 

Przewodniczący rady podziękował wszystkim za udział i zamknął obrady XVI sesji 

Rady Miejskiej w Bieruniu.  

 

 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała: 

Janina Berger 

 

 

 

 

 

 


